
Protokoll fört vid styrelsemöte i Svensk Dykerihistorisk Förening                   Protokoll nr 46 

Org nr 802422-8457 

___________________________________________________________________________ 

 

Datum:  2017-11-02, kl 10.30 

 

Lokal:   Dyktankhuset  

 

Närvarande: Birgitta Forsén, ordförande 

  Hans Bohlin, vice ordförande 

  Åke Johansson, kassör 

  Bert Westenberg, sekreterare 

  Kent Forsén, ledamot   

  Hans Örnhagen, ledamot  

  Tomas Jangvik, adjungerad 

  Hans Forsman, suppleant 

 

  

Mötes öppnas: Ordföranden hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. 
  

Dagordningen fastställs: Föreslagen dagordning godkändes, bilaga 1.  

 

Val av två justerings- 

män: Tomas Jangvik och Hans Forsman valdes att justera protokollet. 

 

Protokoll från före- 

gående möte: Föregående mötesprotokoll, 2017-10-19, nr 45, godkändes. 

  

  

Ekonomi, medlemmar,  

sponsorer, donations- 

läget: Utbytes exemplar av Svenska dyktankar, 5 ex, till Danmark och 

Norge har distribuerats. 

 Ett stort antal medlemmar har fortfarande inte betalat 

medlemsavgiften för innevarande år. Inbetalningskort skickades ut 

tidigt på året och en påminnelse cirka en månad senare. Av 

föreningens 250 medlemmar har per den 28 november, 2017, 179 

medlemsavgifter inkommit. 

 Vad avser donationskontot för inköp av tungdykarutrustningen 

saknas fortfarande 10 756 kronor. 

 Guld- och silversponsorerna bör kontaktas personligen och 

därefter av ett följebrev med faktura. 

 Åke Johansson tar fram fakturaunderlag som senast tisdagen den 5 

december skickas till Birgitta Forsén för utskick med följebrev. 

 Alla sponsor kommer med i kommande nummer av Signallinan. 

De kommer i början av februari 2018 att få ett nytt utskick med 

förfrågan om sponsring avseende 2018.  

 Kassören anmodades att tömma kassaskrinet. 

 1 000 kronor ska inkasseras för utförd visning av Dyktankhuset. 



 Svenska dyktankar, 15 ex, har fakturerats GDA i Göteborg till ett 

rabatterat pris på 250 koronor. 

 Försäljning av SDHF:s artiklar ska fortsättningsvis specificeras för 

att kunna följs upp i inventarielistorna. 

 Bevakningen av SDHF:s fakturor måste följas upp bättre. 

 Signallinan kommer troligen att bli dyrare nästa år pga 

portohöjning. 

 I balansräkningen, se bilaga 2, ska under punkt 4 – Signallinan ska 

merkostnad bytas mot kostnad. 

 Kostnaden, fakturan, för beachflaggorna saknas i 

budgetredovisningen. 

 

Pågående ärenden: Hemsidan  

Birgitta Forsén har lärt sig hantera hemsidan och bl a lagt in 

information om glöggfesten den 2 december. 

Tomas Jangvik informerade om att många hemsidor har felaktiga 

uppgifter om SDHF. 

 

Facebook 

Birgitta Björkskär fortsätter att uppdatera Facebook. Senast inlägg 

- glöggfesten med Håkan Lans och Gunnar Klevefors föredrag. 

 

Lån av hjälm, placering 

Magnus Waldau har ännu inte fått respons från SMM/Sjöhistoriska 

när Fahnehjelms hjälmen kan hämtas. 

Den nya platsen som Hans Örnhagen iordningställt godkändes med 

acklamation. 

 

Försäljningsartiklar – hur organiserar vi detta, inventering 

Bert Westenberg presenterade ett utkast till en inventarielista. 

Sekreteraren fick uppdraget att handha inventarielistorna med 

kontinuerlig uppdatering. 

En prislista för SDHF:s försäljningsartiklar godkändes och 

uppdateras en gång om året i december. 

För utskick rekommenderades Postnord:s 2 kg, madrasserade 

påsar, artnr 260393. 

Hans Forsman, Tomas Jangvik och Åke Johansson utsågs att ta 

hand om distribution av artiklar som beställs av medlemmarna. 

Högst en vecka efter beställning bör beställd produkt skickats från 

SDHF. 

 

SMM – Dyktankhuset 

KDF, Kungliga Djurgårdsförvaltningen, har röjt buskar utanför 

Dyktankhuset.  

Vi ska försöka få ersättning från SMM vid plantering av 

klätterrosor. I övrigt har inget hänt. 

Per Carlsson är inte längre vår kontaktman på SMM. 

Numera gäller SMM-journummer: 08-519 558 90. 

SMM- support/larmnummer – FOS-rapport. 

    



Lilla tryckkammaren, upprustning 

Hans Forsman avvaktar sol och värme, +10° C, för att kunna 

utföra arbetet med målningen av kammaren. 

Trapetsgängorna och vred till kammaren borstas upp (stålborste). 

 

Öppethållandet 2018 

Tomas Jangvik tar fram en kalender för juni, juli och augusti, med 

undantag för midsommar. I första hand avser vi ha öppet lör- och 

söndagar. 

Vid förhinder ska en ersättare kontaktas snarast möjligt. 

Detta gäller även Skärgårdsmässan och Kulturarvsdagen, så även 

övrigt öppethållande. Öppettider läggs in på hemsidan. 
 

Guideutbildning 

Guidepärmen har reviderats. Nytt kapitel i bl a Läs mera.     

Tomas Jangvik undersöker hur materialet ska bli lätt tillgängligt 

för de utbildade guiderna. 

Till dags dato har 17 guider utbildats.  Dessa kommer att 

sammankallas innan säsongstart, ev i slutet av april alt i början av 

maj. 
 

ROV-projektet 
Hans Örnhagen har presenterat en skiss till ”ROV-garaget”, 

”växthuset” för Vasamuseets chef Lisa Månsson. 

Donationen av ROV:n Christine, Sjöugglan, är i det närmast i 

hamn då de flesta redan lämnat sina synpunkter och till fullo stöder 

förslaget om en donation till SDHF. 

 

Svenska dyktankar 

Svenska dyktankar kommer att tryckas upp i en andra upplaga på 

500 ex för Svenskt Militärhistoriskt Bibliotek. Hans Örnhagen 

förslog att vi ska försöka få en royalty på cirka 30 kronor för varje 

såld bok. Bert Westenberg tar upp frågan med Peter Skanse, 

Båtdokgruppen. 

Hans Örnhagen förslog försäljning av julklappsinslagna böcker, 

Svenska dyktankar, att läggas ut i receptionen på Drottning 

Victorias Örlogshem. Hans handlägger ärendet efter kontakt med 

Ulf Edman.  

  

Material från Försvarsmakten 

Försvarsmaktens kontakt Hans Gummesson har inte återkommit i 

det aktuella ärendet. 

 

Carlssondräkten 

Inget nytt har hänt. Hans Bohlin tar snarast hem hjälmen som finns 

hos Alexander Ljungqvist, Dräktverkstan. 

 

Signallinan 
Det nya numret av Signallinan kommer inom de närmaste dagarna att 

lämnas till tryckeriet. 

 



Vision 2020 

Svensk Dykerihistorisk Förening fick inget bidrag från 

Riksantikvarieämbetet med anledning av vår ansökning. 

Arbetet med att hitta sponsorer fortsätter. 
 

 

Adventsträffen 

Håkan Lans och hans f d kurskamrat Gunnar Klevefors kommer i 

samband med glöggträffen att berätta om enmansubåten 

Doppingens tillkomst.  

Efter det Dyktankhuset stängt för allmänheten bjuds styrelsen med 

respektive på en buffé som tack för årets arbetsinsatser. Catering 

har beställts för 15 personer och levereras av Stockholm Food. 

 

Filmerna 

 Styrelsen ska kontakta Lars Gustafsson angående 

reparation/underhåll av filmprojektorn. Dessutom behöver vi 

utbildade intresserade att kunna sköta projektorn på filmaftnar. 

Vi behöver ha en genomgång med bl a Lars Gustafsson om de 

filmer som står uppställda i den av Hans Örnhagen uppmonterade 

hyllan på kontoret. De filmer som ska sparas skickas till 

Filmarkivet i Grängesberg för åtgärd. 

 

Bildspel 

Tomas Jangvik avser att till Dykmässan 2018 visa en digitaliserad 

dykfilm. För detta behöver han en dator och ett USB-minne. 

Han avser exponera sportdykarutrustning. Även 

Sportdykarförbundet avser hjälpa till med sportdykarutrustning till 

mässan. 

Birgitta Forsén tar kontakt med Gunnar Bemert om framställning 

av ett bildspel över dykeriets historia. Bemert får lämna in ett 

kostnadsförslag. 

    

Årsmötet: Birgitta Forsén har börjat skriva på verksamhetsberättelsen, 

verksamhetsplan och förslag på budget för det kommande året. 

Övriga styrelsemedlemmar ombeds komma med underlag till såväl 

verksamhetsberättelsen som önskemål om budget. 

 Städdag planerad till 17-18 februari 2018.  

Den 17 februari klockan 10.00 avhålls ett styrelsemöte i 

Dyktankhuset. 

 Årsmöte äger rum i Dyktankhuset fredagen den 17 mars klockan 

19.00. 

 

Jubileet, event 2019: Frågan bordlades. Ärendet kommer att tas upp vid nästa 

styrelsemöte då bl a planeringen av nästa Nordiska möte (IDHE) 

ska diskuteras. 

 

Övriga frågor: Tomas Jangvik vill fräscha upp entrén. Disken flyttas längre in och 

bokhyllan tas bort och ersätts med ett tavelställ för att kunna 

exponera våra publikationer. Detta görs för att få en något 

rymligare och mera inbjudande entré. 



Arbetet kommer att genomföras i nära samarbete med Hans 

”Speedy Gonzales” Forsman. 

Skylt ska sättas upp som hänvisar till utställningarna på plan 2 och 

3. 

Med tanke på att 80% av besökarna är utlänningar bör vi ha 

utställnings- och informationstext även på engelska. 

Hans Forsman får ta en gammal Vikingdräkt ur samlingarna, 

överskottet, och lämna till en bekant, tidigare försvarsmakts 

dykare.  

Hans Forsman åtgärdar ny vattenkoppling i metall till 

vattenutkastaren på bottenvåningen. 

  Kent Forsén visade upp de av honom framtagna diplomen på de 

personer som dykt med SDHF:s  tungdykarutrustning i samband 

med Skärgårdsmässan 2016 och 2017. 

 

Nästa styrelsemöte: Kommer att bli ett Skype-möte och äger rum tisdagen den 16 

januari 2018 kl 19.00.  

  

Mötets avslutas: Ordförande tackade de närvarande för visat intresse och förklarade 

mötet avslutat. 

 

 

 

Vid protokollet  

 
Bert Westenberg 

 

Justeras    Justeras 

                                         

   
  

Tomas Jangvik                         Hans Forsman 

   
 

 


